

Møde den: 04.05.2021 kl. 10-12
Mødet blev afholdt via Microsoft Teams
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Mia Schou Johansen (HE), Eva Kvistgaard Arent (NAT-TECH/ordfører), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)
Gæst: Studenterrådet repræsenteret af Marie Vedel Dall (forperson) og Peter Stounbjerg (næstforperson) medvirker under pkt. 1.

Dato: 06-05-2021

Side 1/4

Punkt 1	Dialog med studenterrådet
Beskrivelse	v/Esben Dialog med studenterrådet om trivselsfremmende initiativer og andre mulige samarbejdsflader.
Referat	Marie og Peter fortalte om det forløbne år i studenterrådet og om de konsekvenser, som corona har haft for studielivet: <ul style="list-style-type: none"> • Oplevelsen er, at der kan forventes et stort frafald, da mange studerende har haft svært ved at falde til på studiet. • Det er en stor udfordring, at folk skal lære at være sociale igen og møde op på campus. Kulturen skal (gen)indføres. • De faglige krav har efter studenterrådets mening været svækkede under corona, hvorfor der kan forventes et chok, når kravene pludselig øges. • 230 studerende har været til oplæg med Thomas Pape under emnet "Eksamen og eksamensangst". • Det planlægges minikampagne i studiestarten – "Alt det du ikke ser" – med fokus på studerende med funktionsnedsættelser. "Alt det du ikke ser" skal ideelt set kobles til "Be nice – not træls"-kampagnen. • Ros til de nye studievejledningsvideoer. • Samarbejde med IC Committee for at sætte fokus på de internationale studerendes trivsel og tydeliggøre vejledningsmulighederne for denne gruppe.

	<ul style="list-style-type: none"> • I efteråret afholdt studenterrådet oplæg for UU vedr. tutorer. Tutorer er gode til selv at give råd, men det sker ofte på bekostning af at henvise de studerende til studievejledningskanalerne. • Det er vigtigt ikke at tabe nogen studerende på gulvet i online samtalerne. Godt med anonymitet og fleksible tidspunkter. Disse takter må gerne må bibeholdes i de Hybride versioner efter corona. Åbningstiderne harmonerer ikke altid med undervisningstidspunkterne. • Buddyordningen kører fortsat. • Række ud til de studiemiljøer, som endnu ikke er repræsenteret i form af lokale fagråd. • AU Helpline har skiftet navn til Studenterlinjen. Kendskabet har været svækket som følge af den fysiske nedlukning. Henvendelserne er steget på det seneste. Den økonomisk situation er uvis, men linjen kan leve økonomisk til udgangen af 2021 inden for de nuværende midler. • Der arbejdes på en fælles studenterplatform i samarbejde med CBS Students, hvor de studerende kan markedsføre foreninger og events. <p>Afslutningsvist kridtede VEST-båndet og studenterrådet banen op for øget samarbejde mellem parterne:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Mere dialog, så vi supplerer hinanden i vores aktiviteter • Mulige emner: Studiestart, tutorer, mentorordninger, mv. • Et fælles møde pr. semester – og ellers efter behov (fx mentorordn.) Esben holder løbende kontakt med studenterrådet. • VEST-båndet vil gerne oplæg for studenterrådet, fx om henvendelsesdata.
--	---

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	Eva: <ul style="list-style-type: none"> • Båndet gav opbakning til, at det er studievejlederne, som fremgår på hjemmesiden som kontaktinstans i forbindelse med krænkelser. I betragtning af, at det er den

	<p>procedure, som er vedtaget. Eva sikrer godkendelse til dette i ledelsen.</p> <p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> • På næste møde ønskes en snak om, hvad vi skal gøre med principperne, nu hvor de er godkendte - både fælles og i afdelingerne. <p>Stina:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Webressource til VIP begynder at tage form, indtil videre kun i udkast, som skal forelægges UU. Der er planer om en webportal, hvor man kan søge hurtig viden. Derudover udarbejdes der et inspirationskriv til brug i kursussammenhæng. Materialer skal være klar efter sommerferien. • Stina har møde med Aleksander ang. opgørelsen over den opsøgende vejledning i efteråret. Båndet orienteres efterfølgende. • VESTs opgave ifm. ”hyrdebrevet” er at være opmærksomme på og vejlede i, at det nu er muligt at søge om længerevarende dispensationer ved varige funktionsnedsættelser. • Der mangler klip til at færdiggøre de sidste film. Båndet foreslog at undersøge mulighederne for at genbruge klip fra studie@au-filmene.
--	--

Punkt 3	Opfølgning: Overblik over tværgående arbejdsgrupper
Beskrivelse	v/Esben Vi gennemgår oversigten over arbejdsgrupper og aftaler den videre proces.
Referat	Oversigten blev færdiggjort. Uafklarede eller vakante pladser markeredes med gult. Eva prøver formåls- og ressourcemaet af på trivselsgruppen.

Punkt 4	Opfølgning: Møde med Tina Keiding
Beskrivelse	v/Esben

	På mødet med Tina Keiding blev det aftalt at samarbejde om et oplæg/indspark til den forventeligt svære re-boardingperiode, når de studerende er tilbage i en "normal studiehverdag. Hvad er status på dette initiativ, og er der nogle konkrete ting, vi skal have igangsat?
Referat	Udsat til næste møde.

Punkt 5	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

Pipeline:

Dialog med Jeppe Norskov ang. UU (18. maj)

Status: Styrk dit studieliv (1. juni)

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
18-05-2021	10-12	Teams
01-06-2021	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.